
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 12. september 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 950 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 950:  
”Hvad er baggrunden for, at flere regioner har valgt at lade de lokale apoteker 
frem for sygehusene stå for vederlagsfri udlevering til borgere af MRSA-medicin 
og tilhørende behandlingspakker til behandling af bærere af visse resistente 
bakterier?” 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse har ministeriet indhentet bidrag fra Danske Regioner, som 

bl.a. oplyser, at Region Hovedstaden, Region Syddanmark og Region Midtjylland har 

indgået aftale om, at medicin kan udleveres fra apotekerne. Baggrunden for aftalerne 

har primært været hensynet til at kunne sikre øjeblikkelig behandling tæt på borge-

ren, da en forsinkelse af behandlingen vil betyde en risiko for spredning af smitte i 

patientens omgivelser.  
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